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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  3 

Datum zasedání:  24. 2. 2021 

Přítomni:  Adámek, Bauerová, Cieluch, Foltisová, Klepek, Pražák, Růčková, 

Šimáková, Švarc, Tvrdoň, Vavrušková 

Omluveni:   

Hosté:  Lebiedzik, Mach, Stavárek, Verner 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Vyhodnocení Plánu realizace strategického záměru Slezské univerzity, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro rok 2020 

3. Různé 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana SU OPF i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný 

další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

2. Vyhodnocení Plánu realizace strategického záměru Slezské univerzity, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné pro rok 2020 

 

Předsedkyně senátu na úvod připomněla, že z procesního hlediska tento materiál senát 

projednává a bere na vědomí.  

 

Předložený dokument představil děkan prof. Stavárek. Uvedl, že jde o tradiční materiál, který 

se předkládá na senát pravidelně. Podle Plánu realizace strategického záměru (PRSZ), který se 

zpracovával v souladu se Strategickým záměrem SU OPF na roky 2016-2020, se řídila činnost 

fakulty pro příslušný kalendářní rok. Předložené Vyhodnocení PRSZ pro rok 2020 uzavírá 

poslední rok pětiletého období tohoto strategického záměru. Děkan upozornil, že do dokumentu 

bude doplněno hodnocení kvality výuky v zimním semestru 2020/2021, které ještě stále 

probíhá, a tudíž není známo souhrnné hodnocení. Doc. Lebiedzik doplnil, že vedení SU OPF 

usilovalo o předložení dokumentu na AS SU OPF s předstihem, aby do něho mohly být 

zapracovány případné podněty a zodpovězeny dotazy senátorů. Dále uvedl, že rok 2020 byl 
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specifický a tomu odpovídá i vyhodnocení PRSZ. Poté vyzval přítomné k diskuzi nad 

konkrétními body.  

 

Doc. Růčková otevřela otázku přechodu z moodlu do IS SU. Upozornila na chybějící 

funkcionalitu v IS SU, která se týká komunikace vedoucího závěrečné práce a 

diplomanta/bakaláře v jednom vláknu. Dotázala se, zda se uvažuje nad zavedením takové 

funkcionality do IS SU, eventuálně zda by tento podnět mohl být zanesen do PRSZ pro další 

období. Prof. Stavárek poděkoval za podnět a konstatoval, že do IS SU je nutné zavést mnoho 

dalších funkcionalit.  Dokud potřebné funkcionality v IS SU nejsou, je možné pro specifické 

potřeby využívat moodle. Dr. Klepek dodal, že diskuze s jedním studentem v jednom vláknu je 

možná také v MS Teams. 

 

Doc. Tvrdoň poukázal na záměr akreditace bakalářského studijního programu Manažerská 

informatika. Dotázal se na postoj Vědecké rady a Národního akreditačního úřadu (NAÚ) 

k tomu, že v bakalářské formě je koncipován tento program jako profesně zaměřený, ale 

v navazující formě je akreditován jako akademický. Prof. Stavárek uvedl, že principiálně by to 

nemělo být problémem. V rámci procesu schvalování je zmiňovaný studijní program 

posuzován samostatně. Dotaz bude pro upřesnění směřovat na proděkana Suchánka. Doc. 

Lebiedzik také prodiskutuje tuto problematiku na Radě garantů, kde bude návrh bakalářského 

studijního programu Manažerské informatiky projednáván.  

 

Doc. Tvrdoň ocenil první kroky k digitalizaci procesů na SU OPF, zejména v rámci studijní 

agendy, kde se jedná o žádosti a zápis studentů. Dále poukázal na průzkum mezi posluchači 

U3V, kde je z výsledku patrné, že mají zájem o přednášky, které nezapadají do primárního 

fakultního profilu výuky (právo, dějiny umění, zdravověda, jazykové kurzy). Prof. Stavárek 

uvedl, že tento stav je dlouhodobý a je nutné přizpůsobit se poptávce. Doc. Tvrdoň souhlasil, 

že nabídka v rámci U3V je limitována zájmem. Pro U3V se jeví jako stěžejní nabídka z katedry 

cestovního ruchu a volnočasových aktivit. 

 

Doc. Tvrdoň dále poukázal na to, že v průzkumu k hodnocení kvality výuky v zimním semestru 

2020/2021 je za jeho předměty účast velmi nízká. Pokud to tak bude i u jiných předmětů, pak 

vypovídací schopnost průzkumu bude velmi slabá. Prof. Stavárek informoval, že studenti 

obdrželi apel na hodnocení výuky také v emailu týkajícím se organizace výuky. Nicméně je 

nutné konstatovat, že účast je minimální.   

 

Doc. Tvrdoň dále otevřel otázku statistiky anglicky vyučovaných předmětů a jejich otevírání i 

pro 1-3 studenty. Prof. Stavárek informoval, že neotevření předmětu by představovalo pro 

zahraniční studenty komplikaci. Výuku v předmětech, které nemají tolik účastníků, je možno 

realizovat pomocí individuálních konzultací, např. 1x za 14 dní. SU OPF i tímto vyvíjí snahu o 

zachování zahraničních mobilit na příznivé úrovni.   

 

Doc. Tvrdoň uvedl, že v PRSZ bylo stanoveno úspěšně dokončit habilitační řízení alespoň 

jednoho kmenového zaměstnance. V prvním roce zahájení habilitačního řízení na SU OPF 

(2017) byli úspěšně habilitování 3 interní zaměstnanci, v dalších letech již z interních 

zaměstnanců nikdo. Doc. Tvrdoň proto vznesl dotaz na plán habilitací interních zaměstnanců.  

Prof. Stavárek podal informaci, že habilitační řízení je zahájeno u dr. Majerové na Vysoké škole 

ekonomické v Praze. Dodal, že na podzim se bude podávat žádost na akreditaci habilitačního a 

profesorského řízení. V žádosti bude nutné prokázat potenciál, tedy v ní budou zmíněni 

konkrétní adepti. 
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Dále doc. Tvrdoň upozornil na nesprávnou interpretaci vyhodnocení využití rozvojových 

projektů s cílem zvýšit počet zahraničních akademických pracovníků působících na fakultě. 

V roce 2020 na fakultě působili zahraniční pracovníci výhradně ze Slovenska, přičemž se jedná 

o kmenové zaměstnance. Doc. Tvrdoň doporučil uvést informaci, že vzhledem ke covidové 

situaci nebyl žádný příjezd zahraničního pracovníka na fakultu realizován.  

 

Dr. Šimáková uvedla, že technické připomínky a upozornění na překlepy budou sumarizované 

v rámci jednoho dokumentu za celý AS SU OPF a souhrnně budou zaslány doc. Lebiedzikovi. 

Následně vyzvala k hlasování o tom, že AS SU OPF bere příslušný dokument na vědomí.  

 

Hlasování o Vyhodnocení Plánu realizace strategického záměru Slezské univerzity, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro rok 2020: 

Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí Vyhodnocení Plánu realizace strategického záměru Slezské univerzity, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné pro rok 2020. 

 

3. Různé 

 

Příprava strategického záměru SU OPF 2021+: 

Prof. Stavárek poděkoval za připomínky, které dostal od senátorů k první verzi připravovaného 

strategického záměru SU OPF 2021+. Stanoviska k připomínkám, které obdržel od zástupců 

akademických pracovníků, jsou zaslány na jejich kmenové katedry. Následně se prof. Stavárek 

vyjádřil k připomínkám za studentskou komoru AS SU OPF: 

 Připomínky k oblasti „Studium a vzdělávání“: 

 vytvořit databázi pracovních nabídek, praxí, stáží, brigád  

Vyjádření děkana: Tento nástroj již existuje na univerzitní úrovni (kariera.slu.cz) a 

bude se s ním dále pracovat. 

 

 vytvořit na fakultě víc prostoru pro socializaci, relaxaci a trávení volného času 

studentů  

Vyjádření děkana: Existují plány na transformaci foyer, je však obtížné získat 

dotace na nevýukové prostory. V současné době se připravuje výstavba nové 

budovy, která nabídne nové prostory. U akcí je klíčové angažování studentů. 

Fakulta je schopna a velmi ráda by podpořila činnost studentských organizací a 

spolků, ty ale musí vzniknout z inciativy studentů. 

 

 prodloužit/přizpůsobit provozní dobu knihovny  

Vyjádření děkana: Bude diskutováno s vedením knihovny, existující statistiky o 

návštěvnosti knihovny jsou velmi tristní. 

 

 zabezpečit dostupné a kvalitní stravování (menza a bufet) 

Vyjádření děkana: Je to obrovský problém, který souvisí s přítomností studentů ve 

škole. Stravování se musí řešit outsorcingem, fakulta si nemůže dovolit zaměstnávat 

vlastní kuchaře a provozní menzy. Pro outsourcing je nevyhnutný dostatečný počet 
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odebraných jídel, což v současné covidové situaci není možné. Až se situace zlepší, 

jednání se znovu otevřou. 

 

 poskytnout studentům výsledky průzkumu „Hodnocení kvality výuky na OPF“ na 

úrovni předmětů/učitelů 

Vyjádření děkana: Děkan poděkoval za podnět, který bude na vedení dál diskutován. 

 

 Připomínky k bodu „Uskutečňovat a průběžně inovovat všechny akreditované studijní 

programy.“: 

 Odstranit překryvy v předmětech 

Vyjádření děkana: Tato problematika je v kompetenci garantů studijních programů, 

obsah předmětů je předmětem náročné akreditace u NAÚ. Od NAÚ jsme nedostali 

připomínky tohoto charakteru. Z hlediska propojení znalostí je jistá míra překryvů 

nutná. Konkrétní příklady překryvů by bylo vhodné zaslat garantům programů či 

vedoucím kateder. 

 

 Zařadit více praktických předmětů 

Vyjádření děkana: Praktické předměty jsou součástí profesních studijních 

programů, kterých na SU OPF díky úspěšným akreditacím přibývá. Důraz na praxi 

máme vysoce nadstandartní.  

 

 Připomínka k bodu „Zvýšit důraz na kvalitu seminárních prací nebo semestrálních 

projektů.“: 

 Zavést možnost ukončení předmětů ve formě obhajoby semestrální práce 

Vyjádření děkana: Na SU OPF se řídíme celouniverzitním studijním a zkouškovým 

řádem, který to v současné podobě neumožňuje. Uvažuje se o tom v souvislosti 

s nově připravovaným programem Inovativní podnikání.  

 

 Připomínky k bodu „Rozvíjet digitalizaci a studijní prostředí.“ 

 Sjednotit umísťování informací/sloučit informační platformy 

Vyjádření děkana: V roce 2021 bude migrace elearningové podpory z moodlu do IS 

SU. 

 

 Sjednotit přednáškové a seminární prezentace do jednotné reprezentativní šablony 

OPF 

Vyjádření děkana: Existuje oficiální prezentace a grafický manuál, ten je bez 

výjimek používán pro oficiální potřeby a mnoha pedagogy. Není to však povinné a 

ve svobodném akademickém prostředí je nepatřičné přikazovat vyučujícím, jaký by 

měl být formát a design prezentace. 

 

 Rozšířit možnost elektrického napájení ze stolů pro osobní PC do více 

přednáškových místností/učeben  

Vyjádření děkana: Pokud se učebna rekonstruuje, zásuvky se instalují. 

V investičním plánu je projekt na rekonstrukci osvětlení. Při této příležitosti mohou 

být instalovány i zásuvky, je nutné však získat dotaci od MŠMT. 

 

 Připomínky k oblasti „PR & Marketing a image“: 

 Zapojit studenty do marketingu fakulty 
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Vyjádření děkana: Studenti již zapojeni jsou a podílejí se. Rádi navážeme spolupráci 

i s dalšími. Je nutné myslet i na průběžnou obměnu v souvislosti s ukončením jejich 

studia.   

 

 Vystupovat ve fakultních barvách, tričkách, symbolech atd.  

Vyjádření děkana: Na promo akcích vystupujeme ve fakultních barvách. Připravuje 

se nová kolekce merch, trička, mikiny. Bude možno si je zakoupit. 

Bc. Vavrušková poděkovala panu děkanovi za studentskou komoru AS SU OPF.  

Dr. Klepek dodal ke zmíněným překryvům v předmětech, že studijní program se v čase vyvíjí 

a může tam docházet k překryvům. Bylo by dobře, kdyby to studenti reportovali. Dr. Šimáková 

zmínila, že překryvy lze uvést v průzkumu hodnocení kvality výuky. Prof. Stavárek na závěr 

požádal studentské senátory, aby nástroj hodnocení kvality výuky prezentovali mezi ostatními 

studenty.  

 

Informace o hospodaření SU OPF za rok 2020: 

Děkan představil hlavní výsledky hospodaření SU OPF v roce 2020, okomentoval vývoj 

hospodaření v posledních letech a nastínil stručný výhled na rok 2021. Prezentace je 

samostatnou přílohou zápisu.  

 

SU bude v roce 2021 ze strany MŠMT penalizována za větší než povolený pokles ukazatele 

průměrného KEN. MŠMT vyměřilo pokutu ve výši 4,7 mil. Kč. Na tomto penále se bude 

podílet i SU OPF, jelikož vysoký nárůst počtu přijatých prváků na SU OPF byl jedním z důvodů 

poklesu průměrného KEN na SU jako celku. Studenti ekonomických studijních programů mají 

průměrný KEN pouze 1. Rozpis na jednotlivé součásti bude zaslán v nejbližších dnech, 

následně proběhne jednání vedoucích součástí a vedení univerzity. Stabilizační část prostředků 

na rozvoj výzkumné organizace bude činit 12,3 mil. Kč, motivační část bude stanovena v 

červnu. Celkově je situace na fakultě finančně stabilní.  

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 31. 3. 2021 od 13:00. O formě jednání bude 

rozhodnuto podle aktuální situace. Forma bude upřesněna v pozvánce. 

 

 

Za správnost:  

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 24. 2. 2021 

 
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí Vyhodnocení Plánu realizace strategického záměru Slezské 

univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro rok 2020. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

předsedkyně AS SU OPF 
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PŘÍLOHY 

 

1. Hospodaření fakulty v roce 2020 

 



Hospodaření fakulty

v roce 2020

Daniel Stavárek

Kolegium děkana

24/02/2021

Příloha č. 1



Hospodářský výsledek v roce 2020

Hospodaření fakulty v roce 2020

Náklady Výnosy Výsledek

Vzdělávací činnost 79 319 80 467 1 148

Koleje a menzy 2 445 1 501 -944

Doplňková činnost 2 383 3 378 995

CELKEM 84 147 85 346 1 199

PLUS převod 6,2 mil.

do FPP před uzávěrkou 

Historicky nejhorší 

HV kolejí a menz

Využití IP na částečné 

pokrytí mezd a odvodů 

ve výši 6,6 mil.

Meziroční pokles všech typů 

nákladových položek



Vývoj hospodaření v letech 2013-2020 (tis. Kč)

Hospodaření fakulty v roce 2020



Hospodářský výsledek jednotlivých činností (tis. Kč)

Hospodaření fakulty v roce 2020



Reálný hospodářský výsledek a krytí pomocí IP (tis. Kč)

Hospodaření fakulty v roce 2020



Fond provozních prostředků (FPP)

Hospodaření fakulty v roce 2020

Položka Částka (Kč)

Zůstatek FPP k 01/01/2020 43 426 380,26

Použití FPP během roku 2020 (spolufinancování projektů 

377 tis., náklady na reprezentaci 144 tis.)
- 531 443,31

Převod do FPP před účetní uzávěrkou 2020 6 296 346,25

Převod hospodářského výsledku 2020 1 293 665,24

Zůstatek FPP k 20/02/2021 50 484 948,44

K 6,2 mil. Kč přidána nespotřebovaná 

Ph.D. stipendia a nespotřebované 

prostředky ISIP projektů



Fond reprodukce investičního majetku (FRIM)

Hospodaření fakulty v roce 2020

Položka Částka (Kč)

Zůstatek FRIM k 01/01/2020 5 617 773,04

Vyúčtování a tvorba z odpisů 3 477 477,32

Celkem k použití 9 095 250,36

Čerpání na provozní opravy - 842 665,16

Spolufinancování Profesní centrum Na Vyhlídce, MS+VS, 

Edulab = 3 975 tis.

Rekonstrukce objektu D1, D2 Na Vyhlídce =1 456 tis.

3D prohlídka fakulty, žaluzie bufet + menza = 197 tis.

-5 627 723,35

Zůstatek FRIM k 20/02/2021 2 624 861,85



Výhled do roku 2021

Hospodaření fakulty v roce 2020

• SU bude ze strany MŠMT penalizována za větší než povolený pokles ukazatele 

průměrného KEN. Výše penále je zhruba 4,7 mil. Kč.

• Meziroční nárůst ukazatele A – fixní části tak bude na SU jen 1,93 % (4,98 mil. Kč).  

• Vysoký nárůst počtu přijatých studentů na OPF byl jedním z důvodů poklesu průměrného 

KEN, dá se tedy očekávat, že se OPF bude na penále „podílet“.

• Rozpis na jednotlivé součásti bude zaslán v nejbližších dnech, následně proběhne jednání 

vedoucích součástí a vedení univerzity. 

• Stabilizační část prostředků RVO bude činit 12,3 mil. Kč (meziročně -1,7 mil. Kč), 

motivační část bude stanovena v červnu (v roce 2020 činila 386 tis. Kč).

• Fakulta je bez zapojení prostředků RVO na pokrytí části mzdových nákladů schopna 

generovat kladný hospodářský výsledek. Tato schopnost ale slábne, a v roce 2020 to bylo 

pouze 803 tis. Kč (v letech 2017-2018 to bylo 6,5 mil. a v roce 2019 pak 3 mil. Kč).


